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Inspreektekst: 

Bedankt voor de gelegenheid om te mogen inspreken in uw vergadering 

Mijn naam is Sico de Moel, Chefkok, Gastronoom en duurzaam ondernemer. 

Wij willen met 160 leden een circulair voedselbos met biologische wijngaard realiseren op ons 

perceel in Bergen NH. Een burgerinitiatief zonder subsidie. 

Hierbij lopen we vast op de regels.  

 

Daar wil ik het met u over hebben 

Ik heb een korte presentatie voorbereid. 

Ik mag helaas niet mijn scherm met u delen. 

Maar u kunt mijn presentatie terugvinden in de stukken. 

 

Ons plan is 100% in lijn met opgave van het ministerie voor meer natuur op landbouwgronden in 

agrarisch gebied. 

100% in lijn met de omgevingsvisie van de Provincie voor natuur-inclusieve landbouw. 

En sluit helemaal aan bij het doel uit de Bossenstrategie om vooral fors meer houtwallen, struiken, 

heggen en bomen te planten in landelijk gebied. 

Toch lopen we vast op de regels. 

 

Wij willen agrarisch gedegradeerd landbouwgebied transformeren naar een oase van biodiversiteit. 

Wij geloven dat er geen klimaatverbetering mogelijk is zonder een gezond bodemleven. 

Wij willen een gastronomisch en culinair voedselbos realiseren om mensen daadwerkelijk in contact 

te brengen met eetbare natuur. 

Maar we lopen vast op de regels. 

 

  



Volgens de Gemeente Bergen hebben wij een aanlegvergunning nodig voor het planten van bomen. 

Onze aanvraag hiervoor is binnen 2 dagen afgewezen. 

Hierbij wordt verwezen naar Provinciale bestemmingsregels voor Bijzonder Landschapsbehoud. 

 

Zonder bomen, terwijl er op aangrenzende percelen overal prachtige bomen staan. 

Er wordt mij letterlijk verteld dat we alleen koeien en schapen mogen laten grazen op ons perceel. 

Ik ben geen veehouder en wil dat ook niet worden. 

Ons klimaat en het beleid vraagt om minder veehouderij en meer natuur: Ons plan 

 

Maar het is mogelijk. 

Binnen de bestaande regels is wel degelijk ruimte. 

We moeten het alleen wel willen. 

 

We hebben het hier over het Maatschappelijk belang en het Landschappelijk belang. 

Het Maatschappelijk belang is dat het 5 voor 12 is om te investeren in biodiversiteit. 

Het Landschappelijk belang is dat onze landbouwgronden een nieuwe functie moeten krijgen. 

Dit willen we allemaal. Het is nu belangrijk. 

 

Kunnen we de regels daarom niet wat soepeler hanteren? 

Met een gezonde blik op de toekomst. 

Ik ga daarom graag met een ieder van u persoonlijk in gesprek hoe we moderne natuur-inclusieve 

landbouw op ons perceel mogelijk gaan maken. 
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Vragen van de Commissie 

Hierbij nog even de vragen die zijn gesteld. 

Met een iets uitgebreider antwoord dan waarvoor 

mondeling gelegenheid tijdens de vergadering. 

 

1. Welke regels loop je precies op vast? 

a. De Gemeente beroept zich op Bijzonder Provinciaal Landschap. Hierin staat 

overigens nergens dat je geen bomen mag planten. 

b. Ook wordt verwezen naar het bestemmingsplan van de Gemeente waarin Agrarisch 

Landschapsbehoud wordt genoemd. Hierin staat dat de openheid van het landschap 

niet onevenredig of onherstelbaar mag worden aangetast. We gaan geen datacenter 

bouwen, we gaan het land niet vol zetten met zonnepanelen. We willen bomen 

planten om natuur-inclusieve landbouw mogelijk te maken. 

2. Klopt het dat het plan is aangepast met betrekking tot openheid van het landschap? 

a. Dat klopt. We hebben, op basis van gesprekken met ecologen en andere betrokken 

partijen, het plan concreet vormgegeven. 

b. Hierbij willen we recht doen aan de openheid van het landschap. Dit doen we door 

de houtwal en het stiltebos in lijn te plaatsen met het landschap. Dit gedeelte is 

uiterst belangrijk voor het ecologisch evenwicht op het perceel. 

c. Het grootste gedeelte van het perceel (90%) is gereserveerd voor lage bomen (tot 

2,5m) voor wijnbouw, wilde kruiden, vlindertuin, bloemenweide en amfibieën 

moeras. 

3. Hoe groot is het perceel en is dat wel levensvatbaar? 

a. Het perceel is 2,3 hectare, vergelijkbaar met het eerste voedselbos van Nederland 

(Voedselbos Ketelbroek van Wouter van Eck in Groesbeek) 

b. Het bedrijfsmodel is gebaseerd op participerende leden. Op dit moment heeft 

Domein Bergen al zo’n 160 participerende leden, terwijl we nog moeten beginnen 

met aanplanten. Onze leden geloven in de noodzaak van biodiversiteit en willen 

graag meedoen. 

c. Dit is een belangrijk eerste project, de pilot. In samenspraak met lokale en 

provinciale overheden willen we hierna graag verder uitbreiden. 

Hoe kunnen we je helpen? 

a. Provinciale regels zijn er niet  om natuurlijk-inclusieve landbouw op agrarische 

graslanden te blokkeren. 

b. Benoem voedselbossen, agro-forestry en natuur-inclusieve landbouw duidelijk als 

‘provinciaal belang’ in de Omgevingsvisie. 

c. Ons gastronomisch voedselbos kan een pilotproject zijn met een frisse blik op de 

toekomst. 

d. Help knellende regelgeving uit de weg 
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